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Beslutande Se sid 2 

 

Övriga närvarande Olle Edgren, t f kommunchef 
Gunilla Nyström, kommunsekreterare 
Gunn Axelsson, tillgänglighetskonsult, § 85 
Anneli Jansson, informationsstrateg och Reine Flodin, VD Sunne Turism 
AB, § 88 

Utses att justera Britt-Marie Rylander och Marianne Åhman 
Justeringens  
plats och tid Kommunkansliet, Sunne, 2010-10-26, kl 18:00 

Underskrifter Sekreterare  
  Gunilla Nyström

 Ordförande  
  Karl-Johan Adolfsson

 Justerande  
  Britt-Marie Rylander Marianne Åhman 
 

ANSLAG/BEVIS 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

Organ Kommunfullmäktige
Sammanträdesdatum 2010-10-25
Datum för anslags uppsättande 2010-10-27 Datum för anslags 

nedtagande 
2010-11-19 

Förvaringsplats för protokoll Kommunkansliet
Underskrift   
 Gunilla Nyström 
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Beslutande 

Ledamöter: 
 
Ola Persson (c), ej § 98 pga jäv Lars Jonsson (s) 
Mirja Lundström (c) Agneta Carlsson (s) 
Inge Andersson (c) Gert Dahlberg (s) 
Bengt Hedelin (c) Kari Gjulem (s) 
Gunilla Ingemyr (c) Kjell-Owe Larsson (s) 
Daniel Runvik (c)  Tobias Eriksson (s) 
Karl-Johan Adolfsson (c) Lars-Olov Eriksson (s) 
Kerstin Larsson (c) Jan-Erik Eriksson (s) 
Bengt Pettersson (c) Lars-Erik Hedlund (v) 
Lena Gynnemo (c), ej § 96 Eva Hallström (mp) 
Sven Emilsson (c) Runar Filper (sd) 
Tobias Wiklander (c) Ulf Granåsen (-) 
Madeléne Press (c)  
Tomas Ögren (c)  
Robert Pedersen (m)  
Kerstin Sundén Bergkvist (m)  
Arne Olsson (m)  
Åsa Rådhström (m)  
Jörn Okan (m)  
Marianne Åhman (fp)  
Anders Dahlström (fp)  
Britt-Marie Rylander (kd)  
  
Tjänstgörande ersättare:  
Hans Olsson (c), ersättare för Kristina Sjögren (c) 
Henrik Frykberger (m), ersättare för Jan-Evert Rådhström (m) 
Åsa Olsson (m), ersättare för Inger Axelsson (m) 
Karl-Erik Larsson (s), ersättare för Mikael Lilja (s) 
Gerd Karlsson (s), ersättare för Lena Birkefjärd (s) 
Svante Magnusson (s), ersättare för Anette Sätherberg (s) 
  
Frånvarande utan ersättare:  
Helena Anshammar (s)  
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Kf § 84 KS2010/112/01 

Allmänhetens frågestund 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslöt 2001-04-23 att anta regler att gälla för allmän-
hetens frågestund i samband med kommunfullmäktiges sammanträden. Till 
dagens sammanträde har två frågeställare anmält frågor i förväg.  

Behandling på dagens sammanträde 
Vid dagens möte ställs följande frågor: 
 
Inger Nilsson vill veta vem som ger tillstånd till att fiskodlingen i Stöpafors 
utökas och varför. Arne Olsson (m), ordförande i miljö- och byggnadsnämnden 
besvarar denna fråga genom att beskriva hur frågan behandlats i nämnden. Det 
är Länsstyrelsen som gett tillstånd till den utökade verksamheten från 400 ton 
till 700 ton.  
 
Miljö- och byggnadsnämnden överklagade detta beslut till Miljödomstolen, 
som ändrade på några villkor i tillståndet, bl a tidsbegränsades produktions-
ökningen. I övrigt avslogs miljö- och byggnadsnämndens överklagande.  
Miljö- och byggnadsnämnden har nu överklagat detta beslut till Miljööver-
domstolen. För att ärendet ska tas upp där krävs prövningstillstånd från 
regeringen. 
 
Åke Henningsson informerar om att från och med nästa år ska det finnas 
hörselslingor installerade i alla offentliga lokaler. Han vill veta vilka lokaler 
med hörslingor som finns och vem som har ansvaret för detta. Dessutom har 
han ett önskemål om att det ska finnas en bärbar hörslinga att användas i 
lokaler utan slinga. 
_______ 
Protokollsutdrag skickas för åtgärd till: 
Tekniska kontoret 
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Kf § 85 KS2010/81/01 

Projektet ”Enkelt avhjälpta hinder” 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. De åtgärder som i ett första skede ska prioriteras utifrån den 

inventeringslista tillgänglighetskonsult Gunn Axelsson upprättat, är av 
sådan art att de är snabbt utförda och kan åtgärdas utan större ekono-
misk insats. Exempel på sådana åtgärder är draghandtag på vissa dörrar, 
kontrastmarkering på glasytor, utbyte/justering av speglar och juster-
ing/uppsättning av klädkrokar. 

2. I nästa skede iordningställs lämplig sittplats i Frykensalen, installation 
av larm i hissar, installation av mekanisk dörröppnare samt anordnande 
av ramper där så erfordras. 

3. Slutligen görs en åtgärdsplan för de biluppställningsplatser inom 
kommunal mark som inte uppfyller kravet på fem meters bredd.  

4. Detta ingår som en del i kommunens uppföljning av tillgänglighets-
planen. 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har beslutat att Sunne kommun ska delta i Sveriges 
Kommuners och Landstings projekt ”Enkelt avhjälpta hinder” genom att anlita 
en utomstående konsult. Detta är en del av den uppföljning av tillgänglighets-
planen som ska göras under 2010. Kommunen får ett bidrag på 20 000 kr om 
detta arbete resulterar i en ”EAH-spindel”, även kallad ”Tillgänglighets-
spindel”.  
 
”Tillgänglighetsspindeln” kommer att användas av SKL som en analys av hur 
långt man kommit med EAH-arbetet. Den kommer att presenteras på webben, 
där man lätt kan jämföra tillgängligheten i olika kommuner.  
 
Som hjälp med att inventera ”Enkelt avhjälpta hinder” har kommunen anlitat 
företaget Vill Mera Utveckling AB. Företaget har nu inventerat de objekt som 
ingår i projektet i Sunne, däribland fullmäktigesalen, järnvägsstationen, 
kommunhuset, biblioteket, socialtjänsten, vårdcentralen. Kommunala handi-
kapprådet har fått en presentation av resultatet. 
 
Tekniska kontoret har fått uppdraget att lämna förslag på åtgärder som bör 
prioriteras med anledning av inventeringen som Vill Mera Utveckling AB 
genomfört.  

Behandling på dagens sammanträde 
Tillgänglighetskonsult Gunn Axelsson informerar om vad som gäller för 
tillgänglighetsarbetet generellt och redovisar delar av den inventering som hon 
genomfört i Sunne kommun. Tillgänglighet är något som är bra för alla och det 
gäller att hitta den lösning som är bra för så många som möjligt.  
 
     forts 
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forts 
Ks § 85 

Underlag/beredning 
Kommunstyrelsen 2010-04-13, § 50 
Resultat av inventering utförd av Vill Mera Utveckling AB 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2010-06-14, § 131 
Kommunstyrelsen 2010-08-17, § 92 
Tjänsteskrivelse 2010-08-30 från tekniska kontoret 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2010-09-06, § 188 
Kommunstyrelsen 2010-09-14, § 112 
_______      
Beslut skickas för verkställighet till: 
Tekniska kontoret 
 
Beslut skickas för kännedom till: 
Kommunala Handikapprådet 
Samtliga förvaltningar 
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Kf § 86 KS2008/2/01 

Uppföljning av kommunens tillgänglighetsplan 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Den redovisade uppföljningen av kommunens tillgänglighetsplan god-

känns, men ska kompletteras när det gäller kommunens skolor och 
förskolor samt att åtgärdsplan ska upprättas för det fortsatta arbetet 
enligt tillgänglighetsplanen. 

2. I fortsättningen redovisas arbetet med att uppnå full tillgänglighet för 
alla i samband med budgetuppföljningen. 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige i Sunne antog den 18 december 2006 en tillgänglighets-
plan för full delaktighet 2006 – 2010. Målet var Full tillgänglighet för alla i 
Sunne kommun år 2010. I planen står bl a att all kommunal verksamhet skall 
inventera brister vad gäller tillgänglighet och upprätta handlingsplaner med 
förslag till åtgärder för att så långt som möjligt avhjälpa bristerna. Även 
SKUTT skall lyfta dessa frågor bland sina medlemmar. 
 
I planen finns 6 delmål för tillgänglighet. Dessa är: 

• Alla lokaler där kommunen bedriver verksamhet och all kommunal 
verksamhet skall vara tillgängliga för människor med funktionshinder. 
 

• Kommunen skall verka för att offentliga lokaler och bostäder blir till-
gängliga för människor med olika funktionshinder, bl a tillgång till 
ramper för rörelsehindrade, automatiska dörröppnare, hörselslingor etc. 
 

• Offentlig utomhusmiljö som gator, vägar, gångvägar och parker skall 
vara tillgängliga för alla människor året om. 
 

• Kollektivtrafiken skall vara lättillgänglig för personer med funktions-
nedsättning, t.ex. genom anpassade fordon och hållplatser. 
 

• Såväl skriftlig som muntlig kommunal information skall vara lättill-
gänglig och anpassad för personer med olika typer av funktionshinder. 
 

• Natur och naturupplevelser bör så långt möjligt göras tillgängliga för 
personer med funktionshinder. 

 
Denna tillgänglighetsplan skulle följas upp 2008, 2009 och från 2010 skall full 
tillgänglighet för funktionshindrade i Sunne kommun råda. 

Yrkanden 
Marianne Åhman (fp): Bifall till förslaget att godkänna den redovisade 
uppföljningen av kommunens tillgänglighetsplan med tillägget att åtgärdsplan 
ska upprättas för det fortsatta arbetet enligt tillgänglighetsplanen. 
 
     forts 
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forts 
Kf § 86 
 
Lena Gynnemo (c): Redovisningen ska kompletteras när det gäller kommunens 
skolor och förskolor.     

Propositionsordning 1 
Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag att den redo-
visade uppföljningen av kommunens tillgänglighetsplan godkänns och att 
arbetet med att uppnå full tillgänglighet för alla i fortsättningen redovisas i 
samband med budgetuppföljningen mot avslag och finner att kommunfull-
mäktige bifaller kommunstyrelsens förslag. 

Propositionsordning 2 
Ordföranden ställer proposition på Marianne Åhmans (fp) tilläggsyrkande om 
att åtgärdsplan ska upprättas mot avslag och finner att kommunfullmäktige 
bifaller tilläggsyrkandet. 

Propositionsordning 3 
Ordföranden ställer proposition på Lena Gynnemos (c) tilläggsyrkande om att 
redovisningen ska kompletteras när det gäller kommunens skolor och förskolor 
mot avslag och finner att kommunfullmäktige bifaller tilläggsyrkandet. 

Underlag/beredning 
Tjänsteskrivelse 2010-10-18 med bifogad rapport 
_______ 
Beslut skickas för verkställighet till: 
Tekniska kontoret 
Bildningsnämnden 
Övriga nämnder 
Ekonomiavdelningen 
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Kf § 87 KS2010/131/03 

Delårsrapport per 2010-07-31 

Kommunfullmäktiges beslut 
Redovisningen av delårsrapporten godkänns. 

Sammanfattning 
Enligt lagen om kommunal redovisning ska kommunerna göra minst en delårs-
rapport för verksamheten från räkenskapsårets början. Dessa rapporter utgör en 
viktig del för uppföljning och styrning av kommunen.  
 
Rapporten för perioden januari-juli 2010 visar ett positivt resultat på 22 mkr, 
vilket är ca 14 mkr bättre än motsvarande period föregående år. Huvudorsaken 
till förbättringen är att skatteintäkter och statsbidrag ökar i förhållande till före-
gående period medan verksamhetens nettokostnader minskar. Det extra stats-
bidraget i form av konjunkturstöd som kommunen får under 2010 ökar 
periodens intäkter med ca 7 mkr.  

Verksamhetens nettokostnader under perioden är 348 mkr, en minskning med  
4 mkr (-1 %) jämfört med samma period i fjol. Det är de sparåtgärder som 
sattes in under 2009 som nu fått helårseffekt. Skatteintäkter och generella 
statsbidrag är under perioden 371 mkr, en ökning med 11 mkr eller 3 procent 
mot föregående period. Redovisningen avser utbetalda preliminära skatte- och 
bidragsintäkter under perioden. 
 
Intäkterna ökar alltså snabbare än kostnaderna. Det är tvärt om mot utveck-
lingen i de två senaste delårsrapporterna. Det stämmer väl med den bild som 
framgår idag med en återhämtning i den svenska ekonomin. 

Prognosen för helåret pekar alltså mot ett positivt resultat på 16 mkr, vilket är  
5 mkr bättre än budget. 
 
Budgetavvikelsen beror på poster inom finansieringsverksamheten, i första 
hand skatteavräkningen som beräknas bli positiv (9 mkr). 
Verksamheten i nämnderna visar totalt på en budgetavvikelse som är mindre än 
en procent. Avvikelsen är – 5 mkr och kommer från socialnämndens verksam-
het. 

I budgetprocessen för året har kommunfullmäktige beslutat om följande kort-
siktiga mål för resultatet på helårsbasis: +1,7 % av skatteintäkter och generella 
statsbidrag. 

Måluppfyllelse enligt helårsprognos: 2,5 % (resultatet bättre än målet) 

För investeringsnivån har kommunfullmäktige beslutat om följande kortfristiga 
mål för år 2010: 99 % av investeringarna ska finansieras med egna medel. 

Måluppfyllelse enligt helårsprognos: 149 % (resultatet bättre än målet) 

 

forts 
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forts 
Kf § 87 
 
Prognosen är att summan av årets resultat och avskrivningar är högre än netto-
investeringarna. Alltså räcker de ”egna” pengarna till att finansiera samtliga 
investeringar.    
  
Sunne Bostads AB redovisar ett negativt resultat för perioden på 0,4 mkr. 
Helårsprognosen för företaget pekar mot ett nollresultat. För att klara det har 
styrelsen bedömt att en del av planerat underhåll måste skjutas upp. 

Sunne Turism AB redovisar ett periodresultat, per sista juli, på +4,1 mkr. Det 
är i nivå med periodbudgeten. Prognosen är att bolaget håller budgeten och gör 
ett positivt resultat på 0,2 mkr.  

Rottneros Park Trädgård AB redovisar ett periodresultat på +0,3 mkr. Enligt 
budget gör bolaget ett årsresultat på –0,4 mkr. Bolaget har kalkylerat med en 
betydande ökning av antalet gäster i parken, men det har det inte blivit. 

Socialnämndens helårsprognos pekar på -5 mkr. Orsaken till detta är främst 
hemtjänsten, där antalet timmar har ökat markant. Andra orsaker är bland annat 
att hela löneökningen inte var budgeterad och att alla sparbeting som planerats 
inte har genomförts. Kostnaden för försörjningsstöd är svår att beräkna, då 
denna hänger ihop med antalet arbetslösa samt utförsäkrade från Försäkrings-
kassan.  
 
Verksamheten inom miljö- och byggnadsnämnden bedöms generera ett över-
skott på ca 170 tkr. Detta beror på vattenvårdsprojektet Björka älv, där 
Länsstyrelsens bidrag betalats ut under året, men till största delen kommer att 
användas först under 2011. Arbetet med översiktsplanen pågår. En kultur-
minnesinventering och en naturvärdesinventering har genomförts.  
 
Kommunstyrelsens prognos visar ett nollresultat. Integreringen mellan 
AME/LSS-enheten pågår. Aktivitetshusets budget har flyttats till LSS och 
Värmlandstrafik har tagit över färdtjänsten. Tjänsten som näringslivsutvecklare 
är inte återbesatt och på tekniska avdelningen finns en tillfällig lösning på 
chefstjänsten. Arbetsmarknadsenheten har ett underskott som bland annat  
beror på ändrad bemanning inom administrationen.  

Behandling på dagens sammanträde 
T f kommunchef Olle Edgren ger en översiktlig redogörelse för delårs-
rapporten.  
 
Socialnämndens ordförande Gunilla Ingemyr (c) redogör för orsakerna till 
socialnämndens befarade underskott.  

Underlag/beredning 
Delårsrapport Sunne kommun, 2010-07-31 
Tjänsteskrivelse 2010-09-13 
Kommunstyrelsen 2010-09-14, § 107 
_______ 
Beslut skickas till: 
Ekonomiavdelningen
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Kf § 88 KS2009/353/01 

Utvärdering av platsvarumärket 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Sunne ska tydligt koppla sig till Värmland i platsvarumärket. 

2. Sunne ska uppfattas som den äkta värmländska platsen. Varumärkets kärn-
värden ska matcha Värmlands, det vill säga underhållande, spännande, äkta 
och påhittig. 

3. Visionen är att Sunnes lokala särprägel ska utvecklas för att ge global 
konkurrenskraft. 

Sammanfattning 
PriceWaterhouseCoopers världsomspännande studie "Cities of the Future" 
pekar på att framtidens strategiskt viktigaste uppgift för städer/kommuner 
handlar om varumärkesbyggande som fokuserar på attraktion, uppmärksamhet 
och upplevelser för att vi ska kunna hävda oss i konkurrensen om kreativa 
invånare, företag, arbetstillfällen och evenemang. 

I en process från december 2009 till oktober 2010 har en samstämmig bild av 
Sunne arbetats fram så att alla intressenter kan förmedla samma sak och dra åt 
samma håll. Arbetet har gjorts i samverkan mellan näringsliv, föreningsliv, 
medborgare, förtroendevalda och tjänstemän: det vill säga alla som vill och 
varit intresserade. 

Sagolika Sunne har utvärderats med syfte att utveckla platsvarumärket Sunne – 
alltså vad Sunne ska stå för och förmedla och få detta att bli en angelägenhet 
för många. Begreppet i framtiden ska fungera för: 

- Besöksnäringen 
- Bo och leva i Sunne 
- Driva företag 

Resurser för att jobba med frågan har hämtats i EU-projektet Genius Loci som 
handlar om hur attraktionsvärde till orten kan skapas och därigenom förutsätt-
ningar för tillväxt. 

Det finns också behov av att ta fram nytt informationsmaterial i kommunen. 
Det är viktigt att ha en plattform innan detta tas fram så att materialet håller 
några år framåt. 

Behandling på dagens sammanträde 
Informationsstrateg Anneli Jansson och VD Reine Flodin ger en kompletter-
ande redogörelse för processen med att utvärdera platsvarumärket. Av de 
undersökningar som gjorts framgår att Värmland ofta förknippas med Sunne. 
Däremot är det inte så många som kan placera Sunne rätt på kartan. Begreppet 
Sagolika Sunne kommer inte att försvinna, utan förstärks och används främst 
inom kultur- och berättarområdet. 
  
     forts 
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Kf § 88 

Underlag/beredning 
PowerPoint-presentation från workshop 2010-09-16 
Tjänsteskrivelse 2010-09-28 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2010-10-04, § 213 
Kommunstyrelsen 2010-10-18, § 123 
_______ 
Beslut skickas för verkställighet till: 
Informationsstrateg Anneli Jansson 
VD Reine Flodin 
 
Beslut skickas för kännedom till: 
Samtliga förvaltningar 
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Kf § 89 KS2010/241/06 

Ev förvärv av fastigheten Åmberg 5:16  

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Sunne kommun förvärvar fastigheten Åmberg 5:16 för en köpeskilling 

på 2 800 000 kr med tillträde 2010-11-01 och i övrigt enligt upprättat 
förslag till köpekontrakt.  

2. 2 800 000 kr anvisas ur eget kapital. 

Sammanfattning 
Fastigheten Åmberg 5:16 med adress Åmbergsvägen 9 har via mäklare varit 
utbjuden till försäljning. På fastigheten finns två byggnader, ett äldre bostads-
hus med tre lägenheter och ett hyreshus med sju lägenheter. Fastighetens areal 
är 4 187 kvm och den begärda köpesumman är 2 800 000 kr. 
 
Från socialförvaltningen framförs önskemål om att kommunen förvärvar 
fastigheten, då den bedöms vara lämplig som bostäder för personer med 
psykiska och sociala svårigheter. Varje lägenhet har egen ingång, lägen-
heternas storlek är passande och det finns möjlighet att inom fastigheten 
planera in en boendestödsverksamhet. 

Underlag/beredning 
Socialförvaltningens tjänsteskrivelse 2010-07-29  
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2010-08-09, § 159 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2010-08-23, § 178 
Förslag till köpekontrakt 2010-08-25 
Kommunstyrelsen 2010-09-14, § 109 
_______ 
Beslut skickas för verkställighet till: 
Fryksdalenmäklarna f v b säljaren + köpekontrakt 
Tekniska kontoret + kopia av köpekontrakt 
 
Beslut skickas för kännedom till: 
Ekonomikontoret 
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Kf § 90 KS2010/254/03 

Tilläggsanslag för Iståndsättningsbidrag till enskilda 
vägar 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Tekniska kontoret får utökat anslag med maximalt 500 tkr för utbetalning av 
iståndsättningsbidrag till enskilda vägar för 2010. 

2. Medel tas från eget kapital och får tas i anspråk efter kommunstyrelsens 
beslut. 

Sammanfattning 
Iståndsättningsbidrag till enskilda vägar betalas ut efter ansökan hos Trafik-
verket. Det kan gälla förbättringsarbeten, byte av trummor eller återställning 
efter kraftiga regn. Trafikverket som beslutar om bidrag besiktar även vägen 
efter slutfört arbete. Trafikverket lämnar mellan 60-70 procent av kostnaden i 
bidrag. 

I ”Normer för kommunala vägbidrag till den enskilde väghållaren” finns 
angivet att om bidrag godkänts av Trafikverket, ska även kommunen betala ut 
bidrag med upp till 25 procent av kostnaden. I budget för 2010 finns anslaget 
200 tkr till iståndsättningar. 

Eftersom Trafikverket fått ett utökat anslag i år och därmed godkänt ett större 
antal bidrag, har även kommunen fått in ett större antal ansökningar än 
beräknat. Den avsatta kostnaden för iståndsättningsbidrag är nu förbrukad och 
det har inkommit nya ansökningar motsvarande 500 tkr. Därför anhåller 
tekniska kontoret om ytterligare 500 tkr, för att kunna fullfölja de åtagande vi 
har om iståndsättningsbidrag 

Underlag/beredning 
Tjänsteskrivelse från tekniska kontoret 2010-08-30 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2010-09-06, § 186 
Kommunstyrelsen 2010-09-14, § 110 
_______ 
Beslut skickas för verkställighet till: 
Tekniska kontoret 
 
Beslut skickas för kännedom till: 
Ekonomiavdelningen 
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Kf § 91 KS2010/79/07 

Utbyggnad av Svensby förskola 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beviljar igångsättningstillstånd för utbyggnad av Svensby 
förskola. 

Sammanfattning 
Vid sammanträdet i mars beslöt kommunstyrelsen tillstyrka utbyggnad av för-
skolan Svensby med en avdelning. Ärendet lämnades vidare till budgetbered-
ningen, som har beslutat avsätta 3 mkr för ändamålet under 2010. 
 
Kommunstyrelsen har 2010-09-14 godkänt att igångsättningsarbeten får 
påbörjas snarast. 

Underlag/beredning 
Kommunstyrelsen 2010-03-09, § 23 
Tjänsteskrivelse 2010-09-14 från bildningsförvaltningens utvecklingsledare 
Kommunstyrelsen 2010-09-14, § 117 
_______ 
Beslut skickas för verkställighet till: 
Bildningsnämnden 
 
Beslut skickas för kännedom till: 
Tekniska kontoret 
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Kf § 92 KS2010/256/06 

Flyttning av bostadshus i Brårud 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Tekniska enheten får i uppdrag att samordna arbetet för flyttning av 

bostadshuset på fastigheten Brårud 1:37 till fastigheten Torvnäs 1:24. 
2. För att täcka kostnaderna för ny grundläggning samt flyttning av bygg-

naden anvisas 600 tkr från eget kapital. 

Sammanfattning 
Fastigheten Brårud 1:37 samt 1:83 köptes av Sunne kommun 2009, för att till-
försäkra sig möjligheten att uppföra bro för motortrafik över Fryken. Området 
runt aktuella fastigheter ansågs då som strategiskt viktigt från nämnda syn-
punkt. Vidare är bostadshuset beläget inom vad som i gällande detaljplan 
betecknas som område för industriändamål.  

Då planbestämmelserna inte tillåter att fastigheten används som bostad bör 
byggnaden flyttas till lämplig bostadstomt och därefter lämnas ut till försälj-
ning via mäklare. Fastigheten Brårud 1:37 kan därmed lättare avyttras och tas i 
anspråk för industriändamål. 

Byggingenjören har varit i kontakt med två företag som har fått möjlighet att 
var för sig komma med förslag och offert på flyttning av bostadshuset. Före-
taget Töre Husflytt AB har gjort besiktning på platsen och lämnat offert på 
arbetet. Totalkostnaden för flyttning, återställning och nyplacering av bygg-
naden beräknas uppgå till 600 tkr. 

Underlag/beredning 
Offert från Töre Husflytt AB 
Situationsplan 
Fotodokumentation 
Tjänsteskrivelse från tekniska kontoret 2010-08-26 
Kostnadssammanställning 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2010-09-20, § 193 
Kommunstyrelsen 2010-10-18, § 124 
_______ 
Beslut skickas för verkställighet till: 
Tekniska kontoret 
 
Beslut skickas för kännedom till: 
Ekonomiavdelningen 
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Kf § 93 KS2010/274/06 

Upprustning av elevhemmet Boet på Södra Viken 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. För upprustning av elevhemmet Boet anvisas 1,4 mkr för 2010. 
2. 1,4 mkr anvisas ur eget kapital. 

Sammanfattning 
Elevboendet Boet på Södra Viken är i ett undermåligt skick och har inte 
åtgärdats sedan det uppfördes 1965. Då behovet av acceptabla elevbostäder på 
Södra Viken är mycket stort, har två rum i Boet iordningställts under 
sommaren 2010. Ytterligare 10 rum behöver totalrenoveras för att kunna hyras 
ut. 1 000 tkr finns avsatta i 2011 års budget för upprustning och ventilation. 
Eftersom arbetet med de två ovan nämnda rummen har fallit väl ut, skulle det 
ur både ekonomisk och praktisk synvinkel, vara bra om arbetet med resterande 
rum kunde fortsätta redan under innevarande år. Förvaltningens underhålls-
budget har dock inte utrymme för så omfattande åtgärder.  

Tekniska kontoret har lämnat in en kompletterande kostnadssammanställning 
för upprustningen. 

Underlag/beredning 
Tjänsteskrivelse från tekniska kontoret 2010-08-24 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2010-09-20, § 195 
Kostnadssammanställning 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2010-10-04, § 201 
Kommunstyrelsen 2010-10-18, § 125 
_______ 
Beslut skickas för verkställighet till: 
Tekniska kontoret 
 
Beslut skickas för kännedom till: 
Ekonomiavdelningen 
Bildningsnämnden 
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Kf § 94 KS2010/284/03 

Komplettering av va-taxan – slamtömning 

Kommunfullmäktiges beslut 
Följande taxor antas som komplettering till va-taxan: 

- extratömning/2-3 ggr tömning, tillägg 300:-/tömning 
- begärd tömning akut, tillägg 500:-/tömning 
- begärd tömning inom 5 dagar, tillägg 300:-/tömning 
- begärd tömning tank  350:-/tömning 

Dessa avgifter är exklusive moms och gäller från och med 2010-11-01. 

Sammanfattning 
Tekniska kontoret har uppmärksammat att vissa avgifter för slamtömning varit 
för lågt satta och att tjänsten begärd tömning av tank inte kommit med i den 
taxa som tillämpas. De taxor som varit för låga avser tillägg för extra, begärd 
och begärd akut tömning. Inför kommande avtalsperiod är det viktigt att taxan 
blir justerad och kompletterad. Ett nytt ramavtal har tecknats för nästa period, 
som börjar gälla från och med 2012-04-01. 

Underlag/beredning 
Tekniska kontorets tjänsteskrivelse 2010-09-23 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2010-10-04, § 203 
Kommunstyrelsen 2010-10-18, § 126 
_______ 
Beslut skickas för verkställighet till: 
Tekniska kontoret 
 
Beslut skickas för kännedom till: 
Ekonomiavdelningen 
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Kf § 95 KS2010/273/06 

Försäljning av aktier i Nolere Fastighets AB 

Kommunfullmäktiges beslut 
Ärendet återremitteras för kompletterande uppgifter om aktieägaravtalet, en 
genomgång av tillgångarna och kontakt med en ytterligare värderingsman. 

Sammanfattning 
Inför uppförandet av Ideum 2001 intill Broby Grafiska visade det sig att det 
bästa läget för den lokaliseringen var där en befintlig industribyggnad ägd av 
Yngve Nilsson var uppförd. 
 
I samband med detta bildades fastighetsbolaget Nolere Fastighets AB i syfte att 
kunna erbjuda Yngve Nilssons företag en alternativ industribyggnad och kunna 
riva den äldre byggnaden. Ett köpekontrakt, en bolagsordning och ett aktie-
ägaravtal upprättades i samråd med revisionsfirman Ernst & Young. 
 
I det upprättade aktieägaravtalet är det reglerat hur överlåtelsen av aktier ska 
ske. Kommunen och Yngve Nilsson äger enligt detta avtal rätt att skriftligen 
kräva inlösen av respektive parts aktier enligt en beräkning av köpeskilling i  
§ 9 i avtalet. 

Yrkanden 
Robert Pedersen (m): Ärendet återremitteras för kompletterande uppgifter om 
aktieägaravtalet, en genomgång av tillgångarna och kontakt med en ytterligare 
värderingsman. 
 
Ola Persson (c): Bifall till kommunstyrelsens förslag att försälja kommunens 
aktier i Nolere Fastighets AB m m. 

Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på yrkandet på återremiss mot att ärendet ska 
avgöras idag och finner att kommunfullmäktige beslutar återremittera ärendet 
för kompletterande uppgifter. 

Underlag/beredning 
Värdeutlåtende 
Förslag till köpeavtal 
Kommunchefens tjänsteskrivelse 2010-09-13 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2010-10-04, § 196 
Kommunstyrelsen 2010-10-18, § 127 
_______ 
Beslut skickas för verkställighet till: 
T f kommunchef Olle Edgren 
 
Beslut skickas för kännedom till: 
Tekniska kontoret 
Yngve Nilsson 
Baker & Tilly AB, Niklas Jansson 
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Kf § 96 KS2010/222/03 

Bidrag till Ångbåtsföreningen Freja 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Anhållan från Ångbåtsföreningen Freja om ytterligare bidrag med 

20 tkr för 2010 avslås. 
2. Ångbåtsföreningen Freja beviljas ytterligare 20 tkr, det vill säga totalt 

50 tkr, i bidrag för 2011 års verksamhet. 
3. 20 tkr anvisas ur eget kapital. 

I detta beslut deltar inte Lena Gynnemo (c). 

Sammanfattning 
I årets budget finns 30 tkr avsatta för Ångbåtsföreningen Freja. Under 2009 
fick föreningen stöd från Region Värmland för att göra en utredning om ång-
båten Freja af Fryken. Utredningen gjordes av Gynnemo Projekt och Informa-
tion och innehåller tre delar: historik, nuläget och framtiden. Utredningen 
avslutas med förslag på möjliga åtgärder för att föreningen ska kunna driva 
verksamheten vidare. 
 
Styrelsen för Ångbåtsföreningen Freja anhåller om ytterligare 20 tkr för före-
ningens verksamhet 2010. Kommunstyrelsen beslöt 2010-08-17 återremittera 
ärendet för kompletterande uppgifter. 
 
Företrädare för Ångbåtsföreningen Freja har informerat kommunfullmäktige 
om föreningens nuläge och planer för nästa år. 

Underlag/beredning 
Skrivelse från Ångbåtsföreningen Freja 
Utredning om Freja af Fryken, utförd av Gynnemo Projekt och Information 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2010-08-09, § 162 
Kommunstyrelsen 2010-08-17 
Kommunfullmäktige 2010-08-30, § 73 
Ansökan från Ångbåtsföreningen Freja om verksamhetsbidrag 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2010-10-04, § 197 
Kommunstyrelsen 2010-10-18, § 128 
_______ 
Beslut skickas för verkställighet till: 
Ekonomiavdelningen 
 
Beslut skickas för kännedom till: 
Ångbåtsföreningen Freja 
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Kf § 97 KS2010/248/03 

Årsredovisning 2009 för Stiftelsen Sundsbergs Gård 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Styrelsen för Stiftelsen Sundsbergs Gård beviljas ansvarsfrihet för den 

tid årsredovisningen omfattar. 
2. Årsredovisningen 2009 för Stiftelsen Sundsbergs Gård godkänns. 

Sammanfattning 
Styrelsen för Stiftelsen Sundsbergs Gård överlämnar stiftelsens årsredovisning 
för 2009. Årets resultat visar ett överskott på 45 tkr. Enligt stiftelsens stadgar är 
det kommunfullmäktige som beviljar styrelsen ansvarsfrihet. 

Underlag/beredning 
Årsredovisning 2009 för Stiftelsen Sundsbergs Gård 
Kommunstyrelsen 2010-09-14, § 114 
_______ 
Beslut skickas för kännedom till: 
Stiftelsen Sundsbergs Gård 
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Kf § 98 KS2010/260/03 

Årsredovisning för Fryksdalens Samordningsförbund för 
perioden 2008-02-01 – 2009-12-31 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Styrelsen för Fryksdalens Samordningsförbund beviljas ansvarsfrihet 

för den tid årsredovisningen omfattar. 
2. Årsredovisningen för Fryksdalens Samordningsförbund för perioden 

2008-02-01—2009-12-31 godkänns. 
I handläggningen av detta ärende deltar inte Ola Persson (c) på grund av jäv. 

Sammanfattning 
Fryksdalens Samordningsförbund har bildats i enlighet med lagen 2003:1210 
om finansiell samordning inom rehabiliteringsområdet. Under åren 2008 och 
2009 har de samverkande parterna varit Arbetsförmedlingen, Försäkrings-
kassan, Landstinget i Värmland, Torsby kommun och Sunne kommun. Verk-
samheten startade först under andra halvåret 2008 och därför avgavs inte någon 
särskild årsredovisning för kalenderåret 2008. Målsättningen är att samordna 
rehabiliteringsinsatser så att deltagarnas förmåga att klara förvärvsarbete eller 
studier ökar. 
 
Revisorerna har lämnat en revisionsrapport för årsbokslutet 2009 och tillstyrker 
att årsredovisningen godkänns och att förbundsstyrelsen beviljas ansvarsfrihet 
för verksamhetsåret 2008-02-01—2009-12-31. 

Underlag/beredning 
Årsredovisning och revisionsrapporter för Fryksdalens Samordningsförbund 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2010-10-04, § 210 
Kommunstyrelsen 2010-10-18, § 131 
_______ 
Beslut skickas till: 
Fryksdalens Samordningsförbunds styrelse 
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Kf § 99 KS2010/126/01 

Redovisning av obesvarade motioner och medborgar-
förslag 

Kommunfullmäktiges beslut 
Redovisningen över obesvarade motioner och medborgarförslag godkänns. 

Sammanfattning 
Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning ska kommunstyrelsen två gånger 
varje år redovisa de motioner och medborgarförslag som inte har beretts 
färdigt. Denna redovisning ska göras på fullmäktiges ordinarie sammanträden i 
april och oktober. 

För närvarande finns fyra obesvarade motioner och fyra obesvarade 
medborgarförslag. 

Underlag 
Kommunkansliets tjänsteskrivelse 2010-10-11 
Kommunstyrelsen 2010-10-18, § 132 
_______  
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Kf § 100 KS2010/127/01 

Redovisning av ännu ej verkställda beslut 

Kommunfullmäktiges beslut 
Redovisningen av ännu ej verkställda beslut godkänns. 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen och kommunfullmäktige ska två gånger per år redovisa de 
beslut som inte verkställts. Denna redovisning ska göras på de ordinarie 
sammanträdena i april och oktober.  

Underlag/beredning 
Tjänsteskrivelse 2010-10-07 
Kommunstyrelsen 2010-10-18, § 133 
_______ 
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Kf § 101 KS2010/298/06 

Interpellation om gång- och cykelvägar vid Torvnäs 

Behandling på dagens sammanträde 
Kommunfullmäktige medger att Eva Hallström (mp) ställer en interpellation. 
Denna handlar om när de gång- och cykelvägar som finns inplanerade öster om 
Frykensundet till Torvnäsområdet ska byggas. Interpellationen ställs till 
kommunstyrelsens ordförande Ola Persson (c). 
 
Ola Persson (c) besvarar interpellationen med att det är tekniska kontoret som 
planerar GC-vägar i kommunen och söker bidrag från Trafikverket till dessa. 
För närvarande gäller följande prioriteringsordning: 

1. GC-väg från Sunne till Södra Borgeby 
2. GC-väg Norrgårdsgatan 
3. GC-väg längs 45:an mot Frykenstrand 

 
I detaljplanen för Torvnäs-området finns GC-vägar och en ny GC-bro 
inplanerade, men det är inget som är prioriterat i dagsläget. 
_______ 
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Kf § 102 KS2010/271/06 KS2010/291/06 
 KS2010/286/01 KS2010/255/01 
 KS2010/276/01 KS2008/214/01 
 KS2010/277/01 KS2008/359/01 
 KS2008/207/03 KS2008/206/06 
 KS2008/215/01 KS2009/83/01 

Inkomna skrivelser 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Motionen om fler stopp på Fryksdalsbanan samt taxistrukturen i Sunne 

kommun remitteras till kommunstyrelsen för handläggning. 
2. Medborgarförslaget om bussgata vid Prästbols skola överlämnas till 

kommunstyrelsen för handläggning och beslut. 
3. Revisorernas granskning av verkställighet av beslut vid bildnings-

nämnden tas upp vid ett senare tillfälle. 
4. Revisorernas uppföljningar av tidigare granskningar och redovisning av 

besvarat medborgarförslag läggs till handlingarna. 

Behandling på dagens sammanträde 
Följande skrivelser har kommit in till kommunfullmäktige: 

- Motion om fler stopp på Fryksdalsbanan samt taxistrukturen i Sunne 
kommun 

- Medborgarförslag om bussgata vid Prästbols skola 
- Revisorernas granskning av verkställighet av beslut vid bildnings-

nämnden 
- Revisorernas uppföljningar av tidigare granskningar 
- Redovisning av besvarat medborgarförslag 

_______ 
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Kf § 103  

Avtackning och avslutning på mandatperioden 
 
I anslutning till dagens sammanträde, som är det sista för mandatperioden, sker 
en avtackning av de ledamöter som nu slutar sina uppdrag i kommunfull-
mäktige. Dessa är:  
 
Daniel Runvik (c) 
Kerstin Larsson (c) 
Bengt Pettersson (c) 
Tobias Wiklander (c) 
Madeléne Press (c) 
 
Arne Olsson (m) 
Anders Dahlström (fp) 
Britt-Marie Rylander (kd) 
Karl-Erik Larsson (s) 
Ulf Granåsen (-) 
 
Dessutom avtackas Stefan Wickberg (c) som avgått tidigare under mandat-
perioden. 
 
Följande personer avtackas för sina uppdrag, men är inte närvarande: 
Svenne Andersson (c) 
Lars Eriksson (c) 
Inger Axelsson (m) 
Birgitta Kringlund (fp) 
Tomas Sahlberg (kd) 
Céline Spoor (mp) 
 
Inge Andersson (c), som under perioden avgått från uppdraget som ordförande 
i bildningsnämnden, avtackas också. Detta uppdrag har han haft sedan 1999. 
Dessförinnan hade han uppdraget som ordförande i fritidsnämnden under åren 
1992-1998. 
 
Peter Karlsson avtackas från sin tjänst som kommunchef i Sunne, en tjänst som 
han haft i 13 år. Ordföranden gör en kort resumé över viktiga händelser under 
Peter Karlssons tid som kommunchef i Sunne. 
 
Ordföranden avslutar sammanträdet med att göra en uppräkning av ett antal 
beslut och ärenden som varit viktiga under denna mandatperiod. Han framför 
sitt tack till samtliga ledamöter för deras arbete och engagemang. 
 
Ola Persson (c) framför fullmäktiges tack till presidiet. 
_______ 
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